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TISKOVÁ KONFERCE TOP 09 Jihomoravského kraje – 14. 2. 2011 

Tiskové zprávy účastníků konference – Ing. Jan Vitula, Jan Husák a Ing. Jaroslav Kacer 

 

KRAJ S NEJVĚTŠÍMI INVESTICEMI DO VĚDY A VÝZKUMU NEMÁ JASNOU KONCEPCI PRO STŘEDOŠKOLSKÉ 

VZDĚLÁVÁNÍ 

V roce 2010 uspěli žadatelé z JMK v operačním programu Výzkum a vývoj pro inovace s projekty za cca 17 

mld. Kč. Řada žadatelů taktéž uspěla v operačním programu Vzdělávání pro konkurenceschopnost.  

Jihomoravský kraj má působivě nastavenou podporu procesů v podobě Jihomoravského inovačního centra 

a Jihomoravského centra pro mezinárodní mobilitu. Obě tyto instituce spolu s koncentrací kvalitních 

univerzit a výzkumných ústavů vytvářejí v JMK unikátní prostředí, které může do budoucna učinit z našeho 

kraje jeden z nejinovativnějších regionů Evropy. Politika kraje je v této oblasti již po řadu let mimořádně 

konzistentní a je úspěchem, že ani změna politických garnitur nepřináší obvyklou negaci práce předchozích 

politiků.  

V ostrém kontrastu s mimořádně dobře provozovaným systémem podpory výzkumu a vývoje je naprosto 

nekompetentní rozhodování v oblasti středoškolského vzdělávání. Ač ani naše strana netvrdí, že je možné 

dlouhodobě zachovat stávající systém středních škol, poslední rozhodování Rady JMK v oblasti osmiletých 

gymnázií bylo ukázkou neschopnosti pracovat koncepčně. Tato situace je o to tragičtější, že škody 

napáchané ve vzdělávacím systému se projeví až s několikaletým odstupem a jsou často obtížně 

napravitelné, pokud ne úplně nenapravitelné. Okolnosti přijetí tohoto rozhodnutí, jsou už velmi dobře 

známé (příprava materiálu v průběhu přestávky v jednání RJMK, neprojednání podkladů se zastupiteli 

atd.…). Co však zůstává obestřeno tajemstvím je další osud tohoto rozhodnutí. Je jasné, že hejtman musí 

dle zákona předložit pozastavené rozhodnutí na nejbližším jednání ZJMK. Tomu nezbývá nic jiného, než 

smést celou záležitost ze stolu, neboť probíhající proces přijímání žáků má charakter správního rozhodnutí, 

a tedy není možné, aby do něj zastupitelstvo svým rozhodnutím zasahovalo. Očekávali bychom však, že 

radní zodpovědný za školství nastíní další postup kraje v této oblasti.  

Náš návrh spočívá ve vytvoření systému kritérií, které kraj bude pravidelně vyhodnocovat a neúspěšné 

školy nechť jsou zrušeny. Je třeba vzít v potaz kvalitu vzdělávání, poptávku, dojezdové vzdálenosti, 

případně další ukazatele. Mimo jiné považujeme za nezbytné, aby optimalizace zahrnovala všechny školy 

bez ohledu na zřizovatele. Není únosné, aby byly rušeny kvalitní školy zřizované krajem a nekvalitní školy 

zřizované jinými zřizovateli byly ponechány. Taktéž je třeba mít na zřeteli, že poptávka po osmiletých 

gymnáziích je v úzké souvislosti s kvalitou základních škol. Pokud kraj ve spolupráci s ministerstvem 

nepřistoupí zodpovědně k řešení tohoto problému, nebude možné zásadním způsobem napravit situaci ve 

středním školství. Nekvalifikované zásahy do této oblasti by naopak mohly významně podlomit tak dobře 

započatou práci v oblasti vysokých škol. 

 

Ing. Jan Vitula 

předseda Jihomoravské TOP 09 
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„Superstrategie“, aneb (ne)rozvoj dopravní infrastruktury v Jihomoravském kraji: 

„Harmonogram staveb“ – tak by se měl správně jmenovat dokument Strategie dopravy, který svým 

pojetím není strategií, natož „superstrategií“. Přínosem dokumentu je rádoby realističtější přístup 

k plánování finančních zdrojů či hledání úspor při výstavbě. „Pokud by si chtěl tento dokument říkat 

alespoň „strategie“ (slovo super záměrně vynechávám), měl by být vypracován na základě analýz 

potřebnosti, respektovat dopravní koridory Evropské unie, akceptovat priority krajů, měl by systémově 

přistupovat k bezpečnosti provozu a mnoho jiného. Bohužel téměř nic z těchto strategicky 

zpracovávaných věcí „superkoncepce“ neřeší“, popsal dokument Ministerstva dopravy Jan Husák, 

místopředseda Poslaneckého klubu TOP 09 / Starostové. 

Pro Jihomoravský kraj nepřináší tento dokument téměř žádný rozvoj. V městě Brně zcela chybí dokončení 

velkého městského okruhu – tedy např. klíčový úsek z Pisárek do Žabovřesk. Z hlediska časového 

nekoncepčně navrhuje dokončení silniční spojení Brna a Vídně (R52). „Rakušané uvádí jako realistický 

termín dokončení jejich úseku do roku 2016, „superstrategie“ posunuje dokončení české části silnice až 

někam k roku 2020,“ uvedl poslanec Jan Husák. Ministerský dokument ani vůbec neřeší jakékoliv investice 

do R 55 Rohatec – Břeclav, R 43 z Brna na Svitavy a R 53 Znojmo – Pohořelice. „Za nejhorší považuji, že 

„superkoncepce“ dokonce ani neplánuje finanční prostředky na přípravu staveb, které by se realizovaly 

po roce 2025, a proto ji opravdu nelze považovat za strategický materiál“, shrnul Jan Husák.  

 

 

Akce Lékařského odborového klubu: „Děkujeme odcházíme“: 

Částku 5 až 8 tisíc korun měsíčně každému lékaři do tarifů (do základní složky mzdy lékaře) a zároveň bez 

toho, aby vyšší mzdy šly i na platy ostatnímu zdravotnickému personálu – takový je mandát ministra 

zdravotnictví Hegera z jednání vlády konané 9. února 2011. „Považuji to za vstřícné kroky vlády a ministra 

vůči požadavkům lékařských odborářů“, uvedl Jan Husák, místopředseda Poslaneckého klubu TOP 09 / 

Starostové a dodal: “Pátečního jednání s odboráři a Českou lékařskou komorou se zúčastnil rovněž 

ministr práce a sociálních věcí Jaromír Drábek, který potvrdil, že zvýšení platů je možné uskutečnit 

úpravou tarifních tabulek již od 1. března 2011.“ Dle páteční dohody připraví Ministerstvo zdravotnictví 

návrh dohody, o které bude jednat ministr Heger dnes (v pondělí 14.2.2011) opět se zástupci LOK a České 

lékařské komory. „Pokud nebude vůle ze strany LOK a České lékařské komory, bude to potvrzením, že 

akce „Děkujeme odcházíme“ není akcí směřující k řešení situace ve zdravotnictví, ale akcí účelově 

nátlakovou,“ vyhodnotil místopředseda Husák 

 

 

Novela občanského zákoníku: 

Věk 70 let bude hranicí, od které nebude možné dát nájemníkovi výpověď z nájmu bytu. Je to umožněno 

díky vložení tzv. sociální klauzule do občanského zákoníku, která má chránit nájemníky v pokročilém věku 

před výpovědí z bytu. „Původní hranici vláda navrhovala na 75 let věku. Uvedené snížení na 70 let odráží 

vyšší míru sociální citlivosti. Snížení věku prosadili poslanci našeho poslaneckého klubu TOP 09 / 
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Starostové do komplexního pozměňovacího návrhu Výboru pro veřejnou správu,“ vysvětlil Jan Husák, 

místopředseda Poslaneckého klubu TOP 09 / Starostové. Tato tzv. sociální klauzule je součástí vládního 

návrhu novely občanského zákoníku, kterým se upravují nová pravidla pro určování výše nájemného a 

který Poslanecká sněmovna schválila v pátek 11.2.2011. Lze předpokládat, že do třiceti dnů projedná 

novelu i Senát. 

 

 

Zákon o odškodnění účastníků třetího odboje:  

KSČM je přímou pokračovatelkou totalitní KSČ. Toto tvrzení opět dokazuje vystoupení poslanců KSČM  

při pátečním schvalování zákona o odškodnění účastníků třetího odboje. „Je třeba být ve střehu a 

nepropadat lhostejnosti k projevům, které zlehčují krutost komunistického režimu,“ vysvětlil své 

vystoupení na pátečním zasedání Poslanecké sněmovny Jan Husák, místopředseda Poslaneckého klubu 

TOP 09 / Starostové a dodal: „Projev Miroslava Grebeníčka byl snůškou demagogie a manipulace v 

duchu normalizačních a padesátých let. Soudruh Grebeníček nevinné lidi nesmyslně srovnával 

s nějakými kriminálními jednotlivci a jejich utrpení doslova bagatelizoval“. Poslanci KSČM však proslovu 

M. Grebeníčka nadšeně tleskali a neuposlechli výzvu distancovat se od totalitní komunistické minulosti. 

 

Jan Husák 

poslanec TOP 09, místopředseda Poslaneckého klubu TOP 09 a Starostové 

předseda Podvýboru pro elektronické komunikace a ICT průmysl 

http://www.husakjan.cz/ 
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ŠROTOVNÉ PRO DEVELOPERY 

Město Brno se rozhodlo řešit bytovou situaci mladých, po vzoru města Hradec Králové, pronájmem tzv. 

startovacích bytů. Poslední říjnové Zastupitelstvo města Brna před komunálními volbami schválilo nákup 

bytů od developerů. „Ve vyhlášeném tendru vidíme snahu vedení města Brna odkoupit neúspěšné nebo 

neprodejné projekty, a tak zavést šrotovné pro vybrané developery,“ kritizoval kroky brněnské radnice 

Jaroslav Kacer zastupitel za TOP 09. 

TOP 09 podporuje zřízení sociálních a startovacích bytů, avšak za výhodných ekonomických podmínek. 

Město zcela iracionálně s byty nakupuje pozemky za tržní ceny, i když vlastní dostatek pozemků určených 

pro bytovou výstavbu. „Nabízí se otázka, proč město Brno nevyhlásí veřejnou soutěž na projekty domů 

se sociálními a startovacími byty a následně veřejnou soutěž na výstavbu těchto domů na pozemcích 

města Brna, čímž by si město drželo kontrolu nad dispozicí bytů a optimalizací nákladů,“ podivuje se 

Jaroslav Kacer. 

Pomineme-li principiální námitky proti šrotovnému pro developery jako takovému, nalezneme i v zadávací 

dokumentaci veřejné zakázky několik kritérií, které vzbuzují naše vážné pochybnosti: 

- Specifikace předmětu zakázky – chybí nejzákladnější parametr, a to počet bytů, které hodlá město 

nakoupit (uvádí se pouze celková cena zakázky 270 miliónů bez DPH). Tento parametr je důležitý i pro 

transparentní vyhodnocení zakázky. V podrobném rozpisu návrhu rozpočtu kapitálových výdajů města 

na rok 2011 – závazný plán, je v řádku číslo 330 § 3612 – Bytové hospodářství, položka 6121 uvedeno 

Startovací byty – nákup 200-250 bytových jednotek za 299 miliónu korun. Návrh rozpočtu statutárního 

města Brna na rok 2011 byl jako celek schválen na prosincovém zasedání Zastupitelstva města Brna 

roku 2010. 

- Omezení cenového rozpětí, kde se uchazeč může pohybovat v nabídkové ceně za m2, což není zcela 

běžné či spíše nestandardní a nemá žádnou oporu v zákoně. Za jistých okolností lze chápat jako 

diskriminační. Rozpětí nabízené ceny je od 24 000 do 36 000 Kč/m2 bez DPH, což je rozpětí pro běžnou 

tržní prodejní cenu nových bytů jednotlivcům. Nepočítáme slevy pro jednotlivce, které se průměrně 

pohybují okolo 12% ve městě Brně, jak uvádí poradenská společnost King Sturge. 

„Považujeme veřejnou zakázku za netransparentní a doporučujeme městu Brnu, aby řízení na nákup 

startovacích bytů v této podobě zrušil,“ prohlásil Jaroslav Kacer. 

Na posledním Zastupitelstvu města Brna konaném v lednu tohoto roku, byl bod „Startovací byty na území 

města Brna – výběr nejvhodnější nabídky“ stažen z programu s odůvodněním doložení jistých informací. 

Všichni zastupitelé byli důrazně upozorněni primátorem, že do doby rozhodnutí Zastupitelstva města Brna 

o výběru nejvhodnější nabídky je nutné zachovávat zákonnou povinnost mlčenlivosti o skutečnostech 

související s vyhodnocením této veřejné zakázky. 

 

Ing. Jaroslav Kacer 

zastupitel města Brna 
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KONTAKTY: 

Ing. Jan Vitula, předseda TOP 09 Jihomoravského kraje 

e-mail: jan.vitula@top09.cz 

tel.: 606 715 461 

Jan Husák, poslanec Parlamentu ČR 

e-mail: husakj@psp.cz 

tel.: 731 603 863 

 

Ing. Jaroslav Kacer, místopředseda TOP 09 Jihomoravského kraje 

e-mail: jaroslav.kacer@top09.cz 

tel.: 604 238 442 

 

Petr Štědronský, krajský manažer TOP 09  

e-mail: petr.stedronsky@top09.cz 

tel.: 737 273 887 


